
RADA GMINY
SŁUPIA (KONECKA)
woj. świętokrzyskie

Protokół Nr XXXVIII/2017
z sesji Rady Gminy SŁUPIA (KONECKA)

odbytej w dniu 29 listopada 2017 roku w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy
w Słupi

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Kuder otworzyła sesję o godz. 930 i po powitaniu
wszystkich zebranych oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 12
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób, stanowi quorum
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwal - lista obecności radnych stanowi
załqcznik do niniejszego protokołu.

Ponadto w sesji uczestniczyli:

Wójt Gminy

Skarbnik Gminy

Z-ca Dyrektora SP w Wólce

Dyrektor SP w Pilczycy

Robert Wieigopolan

Dorota Basiak

Krzysztof Koziński

Wiesława Arwaj

sohysi, przewodniczący rad sołeckich, zgodnie z załączoną listą obecności.

Ad. pkt 2

Na salę obrad przybył radny W. Orzeł. Stan radnych uprawnionych do głosowania 13 osób.

Nikt nie wnosił zastrzeżeń odnośnie protokołu Nr XXXVl/2017 z sesji odbytej 19
października 2017 roku. Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie przyjęła
protokół.
Nikt nie wnosił zastrzeżeń odnośnie protokołu Nr XXXVll/2017 z sesji odbytej 16 listopada
2017 roku. Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie przyjęła protokół.

Ad. pkt 3

W punkcie dotyczącym przyjęcia porządku obrad jako pierwszy głos zabrał Wójt i zgłosił
następujące zmiany do porządku obrad:

- wykreślić z porządku obrad pkt 4d - Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie
przyjęli tę zmianę do porządku obrad,

- wykreślić z porządku obrad pkt 4e - Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie
przyjęli tę zmianę do porządku obrad,



- wykreślić z porządku obrad pkt 4f - Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie
przY.ięlitę zmianę do porządku obrad,

- wykreślić z porządku obrad pkt 4g - Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie
przyjęli tę zmianę do porządku obrad,

- wykreślić z porządku obrad pkt 4h - Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie
przY.ięlitę zmianę do porządku obrad,

- wprowadzić do porządku obrad pkt 4e - "Rozpatrzenie projektu uchwały zmiemająca
Uchwałę XXV/161/2016 Rady Gminy Słupia (Konecka) z dnia 28 grudnia 2016 roku w
sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok" - Rada Gminy w obecności
13 radnych jednomyślnie przY.ięłatę zmianę do porządku obrad.

Ostatecznie przyjęto następujący porządek obrad:

1. Otwarcie obrad, powitanie obecnych i stwierdzenie quorum.
2. PrzY.ięcie protokołu Nr XXXVI/2017 z sesji Rady Gminy odbytej w dniu

19 października 2017 roku i protokołu Nr XXXVII/2017 z sesji odbytej w dniu
16 listopada 201 7 roku.

3. Przedstawienie porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia (Konecka) na lata
2017-2030.

b) dokonania zmian w budźecie gminy na 2017 rok.
c) obniźenia ceny skupu źyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2018
d) przyjęcia Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz

innymi podmiotami prowadzącymi działalność poźytku publicznego na 2018
rok

e) zmieniająca Uchwalę XXV/161/2016 Rady Gminy Słupia (Konecka) z dnia
28 grudnia 2016 roku w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz
Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok

t) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
Podstawowej w Wólce w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Wólce

g) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
Podstawowej w Pilczycy w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Pilczycy.

5. Przedstawienie informacji o oświadczeniach majątkowych złoźonych przez
radnych.

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9. Sprawy róźne
10. Zamknięcie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy.
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Ad. pkt 4a

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Slupia
(Konecka) na lata 2017-2030 (treść w załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjt;ła uchwałę Nr XXXVIII/255/2017
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia (Konecka) na łata
2017-2030, treść której stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4b

Skarbnik D. Basiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie na
2017 rok (treść w załączeniu).

Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwaly, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjt;ła uchwałę Nr XXXVIII/256/2017
w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2017 rok. treść której stanowi załqcznik
do protokołu.

Ad. pkt4c

Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na
rok 2018 (treść w załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjt;ła uchwalę Nr XXXVIII/257/20 17
w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do cełów wymiaru podatku rolnego na rok 2018,
treść której stanowi załqcznik do protokołu.

Ad. pkt 4d

Projekt uchwały w sprawie przyjt;cia Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok (treść
w załączeniu) przedstawiła A. Krzepkowska.

Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjt;ła uchwalę Nr XXXVIII/258/20 17
w sprawie przyjęcia Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok, treść
której stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. pkt 4e

Na salę obrad przybyl radny M. Janduła powiększając tym samym liczbę osób uprawnionych
do głosowania do 14 osób.

Następnie A. Krzeokowska przedstawiła projekt uchwały zmiemająca Uchwalę
XXV1161/2016 Rady Gminy Słupia (Konecka) z dnia 28 ",'!Udnia 2016 roku w sprawie
zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok (treść w załączeniu).

Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 14 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XXXVIIII259/20 17
zmieniająca Uchwalę XXV/ł61/2016 Rady Gminy Słupia (Konecka) z dnia 28 grudnia
2016 roku w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok, treść której
stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4f

Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
Szkoły Podstawowej w Wólce w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Wólce (treść w
załączeniu) przedstawiła K. Kuder Przewodnicząca Rady Gminy.
Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 14 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XXXVlll/260/2017
w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
Podstawowej w Wólce w ośmiołetnią Szkołę Podstawow:j w Wólce, treść której stanowi
załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4g

Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
Szkoły Podstawowej w Pilczycy w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Pilczycy (treść w
załączeniu) przedstawiła K. Kuder Przewodnicząca Rady Gminy.
Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 14 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XXXVIII/260/20 17
w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły
Podstawowej w Pilczycy w ośmioletnią Szkolę Podstawową w Pilczycy, treść której
stanowi załącznik do protokołu.

Następnie Przewodnicząca rady Gminy ogłosiła przerwę w obradach trwającą w godz. 9.40-
10.15. Po przerwie obrady wznowiono. Stan radnych uprawnionych do głosowania po
przerwie to 13 osób.

4



Ad. pkt 5

Informację o oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych (treść w załączeniu)
przedstawiła przewodnicząca rady Gminy K. Kuder.

Ad. pkt 6

Następnie Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami. Nadmienił, że 16 listopada
odbyło się uroczyste odsłonięcie tablicy pamiątkowej w Pilczycy w 200 rocznicę śmierci
Tadeusza Kościuszki. Rozstrzygnięty został przetarg na remont dróg gminnych. W listopadzie
zakończyły się modernizacje odcinków drogi powiatowej Łopuszno-Przedbórz, które
realizował powiat. Trwają prace nad przygotowaniem dokumentacji do realizacji programu
termomodernizacji budynku SP w Pilczycy i urzędu gminy. Po wykonaniu projektu zostanie
ogłoszony przetarg na wykonanie tego zadania. Nie rozstrzygnięta jest w dalszym ciągu
kwestia budowy oczyszczalni ścieków. Rozstrzygnięty został przetarg na dostawę opału do
szkół i urzędu gminy. Trwają prace przy realizacji wydatków z funduszy sołeckich wsi
Wólka, Budzisław, Mnin, Radwanów Wieś.

Ad. pkt 7

W punkcie interpelacje i zapytania głos zabrali:

Radny J. Kaczmarek w nawiązaniu do informacji wójta o pracy między sesjami wyraził
opinię, że drogi powiatowe były realizowane przy współudziale gminy, która dokłada do ich
remontu 50% kwoty. I często nie ma wpływu na to, które odcinki są remontowane.

Radny W.Ociepka pytał kiedy będą zamontowane drzwi w świetlicy wiejskiej w Rudzie
Pilczyckiej.

Radnv J. Janduła w związku z atakiem zimy kiedy będzie rozwożony piasek do
poszczególnych miejscowości.

Wójt nadmienił, że pracownicy dowiozą piasek.

Radny J. Kaczmarek wnioskował o wyrównanie terenu za Urzędem Gminy zrobienie
parkingu.

Radny M. Piec pytał co z budową oświetlenia ulicznego koło DPS w Rudzie Pilczyckiej. Z
funduszu sołeckiego wsi Ruda Pilczycka na 2018 rok przeznaczona jest kwota na
dofinansowanie w wysokości 5 tys. zł.

Przewodniczaca Rady Gminy K. Kuder wnioskowała o uregulowanie spraw związanych z
korzystaniem ze świetlic wiejskich, wskazaniem zasad korzystania, osób odpowiedzialnych
za świetlice. W zapisach przxjętych w tej kadencji statutach sołectw jest zapis, że mieszkańcy
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mogą korzystać z mlema. Ponadto prosiła o informacje o działaniach sportowych
prowadzonych na terenie gminy.

Ad. pkt8

Wójt nadmienił, że drogi, które powiat realizuje ze swoich środków przy współudziale gminy
są wskazywane przez gminę. Zasady o dofinansowaniu 50% istnieją od wielu lat. W
przypadku, gdy gmina nie dołoży środków finansowych inwestycje na drogach powiatowych
nie będą prowadzone. Wpływ na to, które odcinki maja być remontowane gmina ma w
przypadku remontu drogi bez dofinansowania unijnego.

Zagospodarowanie terenu za urzędem gminy mogłoby być zrealizowane z programu
rewitalizacji. Jednak po zmianach zasad programu nie ma możliwości skorzystania z tego
dofinansowania. Według nowych zasad w miejscowości Słupia nie ma terenów, które można
poddać rewitalizacji.

Odnośnie drzwi w Rudzie Pilczyckiej nadmienił, że może w tym tygodniu zostaną
zamontowane. Obecnie trwają prace w świetlicy w Budzisławiu.

W temacie oświetlenia ulicznego koło DPS w Rudzie Pilczyckiej wyjaśnił, że chodzi o
budowę oświetlenia przy drodze powiatowej, więc to Zarząd Dróg powinien realizować tę
inwestycję. Gmina może ewentualnie dofinansować to zadanie. Pojawiła się również
koncepcja budowy oświetlenia z bateriami słonecznymi. Jednak koszt takiego zadania to
kwota ponad 100 tys. zł. Nadmienił, że jest to kosztowna inwestycja, wstawienie słupów,
montaż kabla. Powiat musi wystąpić o pozwolenia na taka budowę.

Odnośnie wynajmu świetlic nadmienił, że w ubiegłym roku zostały podjęte pewne kroki w
celu unormowania zasad z korzystania ze świetlic. Pewne rzeczy się jednak zmieniły w ciągu
roku więc należałoby od nowego roku wprowadzić nowe zasady. W dużej części świetlic
wiejskich zmieniło się wyposażenie, co roku sołectwa inwestują w wyposażenie. Problemem
okazuje się również temat ogrzewania zimą, kto powinien palić i skąd wziąć opał.

Z działań sportowych na terenie gminy cyklicznie pojawiał się turniej tenisa stołowego
organizowany w wakacje bądź ferie zimowe. Podobnie w wakacje odbywają się turnieje piłki
nożnej. Zajęcia sportowe w każdą sobotę prowadzi również dla ministrantów ksiądz wikary.
W między czasie rozwinęła się inicjatywa akademii piłkarskiej Korony Kielce. Takie zajęcia
prowadzone były w Radoszycach, Lopusznie. W związku z dużym zainteresowaniem dzieci z
terenu naszej gminy tymi zajęciami została podjęta inicjatywa organizacji takiej akademii w
hali sportowej w Pilczycy. Prezes Akademii odbył spotkania z dziećmi w szkołach jak i z
rodzicami. Zajęcia te są odpłatne. Koszt uczestnictwa dziecka w takich zajęciach to 65 zł od
osoby miesięcznie. Zajęcia prowadzone są dwa razy w tygodniu we wtorki i czwartki przez
trenera z Korony Kielce. Oprócz zajęć sportowy dzieci w ramach Akademii maja darmowe
wyjazdy na basen. Rodzice pokrywają tylko koszt dojazdu. 16 grudnia ma być wyjazd
mikołajkowy do kina za 12 zł. Dzieci maja przewidziane paczki i seans w kinie. Inicjatywa
cieszy się dużym zainteresowaniem. W chwili obecnej zgłosiło się ponad 40 dzieci.
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Ponadto nadmienił, że organizowane są również zajęcia sportowe dla dorosłych w każdą
niedzielę na Sali sportowej. W chwili obecnej sala zajęta jest przez 5 dni w tygodniu. W
pozostałe dwa dni można wprowadzić jeszcze jakieś zajęcia.

Przewodniczaca Rady Gminy K. Kuder wyjaśniła, że utrzymanie gminnych obiektów jest
zadaniem własnym gminy. Chodzi głównie o problem oświetlenia czy ogrzewania świetlic
wiejskich. Natomiast jeśli nie będą te świetlice utrzymywane to za kilka lat znów trzeba
będzie przeprowadzać w nich remonty. Można te świetlice w jakimś stopniu utrzymywać ze
środków z wynajmu.

Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król wyjaśnił odnośnie oświetlenia w Rudzie Pilczyckiej,
że Wójt nadmienił procedurę budowy nowych obiektów oświetlenia ulicznego. Dodał, że
oświetlenie uliczne na terenie gminy Słupia jest zadaniem własnym gminy. Jeśli w budżecie
~,'miny znajda się środki na ten cel, to w powiecie nie powinno być problemu z
dofinansowaniem tego zadania. W poprzednim roku powiat zabezpieczył w budżecie pewną
kwotę na to zadanie. W tym roku ta kwota się nie znalazła w budżecie. Wyraził opinię, że na
kolejny rok takie dofinansowanie jest możliwe w budżecie powiatu. Oświetlenie drogowe
realizowane jest w oparciu o projekt budowlany. Wszystkie przyłącza energetyczne robione
są na podstawie pozwolenia na budowę. Wstępny kosztorys opracowany w roku ubiegłym
opiewa na kwotę ok. 40 tys. zł. I zawiera oświetlenie parkowe na stalowych słupach,
przewody poprowadzone ziemią. Z dofinansowaniem powiatu nie będzie to gminy dużo
kosztować. Wystarczy tylko zacząć prace.

Przewodnicząca rady Gminy pytała kto wobec tego powlmen te prace zacząć.
Przewodniczący Rady Powiatu M. Król zaznaczył, że oświetlenie uliczne jest zadaniem
własnym gminy.

Przewodniczaca Rady Gminy pytała wójta czy to gmma ma wystąpić o pozwolenie na
budowę w drodze powiatowej.

Wójt wyjaśnił, że gmina raczej me może budować słupów oświetlenia przy drodze
powiatowej.

Przewodniczaca Rady Gminy poprosiła aby ostatecznie ustalić kto powinien rozpocząć to
działanie, bo temat będzie rozpatrywany do końca kadencji albo i dłużej.

Wójt wyjaśnił, że gmina może zamontować lamy na słupach. Ale w tym przypadku słupów
. .Jeszcze me ma.

Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że gmina zawIera z Zarządem Dróg
Powiatowych porozumienie i realizuje to zadanie.

Radny W. Ociepka wyraził opinię, że mieszkańcy zrobili pierwszy krok i przeznaczyli kwotę
5000 zł z funduszu sołeckiego na 2018 rok na dofinansowanie do tego zadania.

Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król wyraził opinię, że to nie jest kwestia kompetencji
tylko znąlezienia odpowiednich środków w obu budżetach i gminy i powiatu. Jeśli nie ma
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zabezpieczonych środków na ten cel, to nie ma o czym rozmawiać. Nawet Wójt nie może
wystąpić z porozumieniem do Zarządu Dróg. Pierwszy wydatek to jest kosztorysant i
projektant.

Radny W. Ociepka zwróci! uwagę, że była mowa, że jest sporządzony kosztorys na to
zadanie.

Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że to jest wstępny kosztorys, pozmeJ
powstaje szczegółowy kosztorys, który zawiera poszczególne etapy prac i ich koszt.
Nadmienił, że początek prac to oczywiście zabezpieczenie środków w budżecie na ten cel.

Przewodniczaca Rady Gminy pytałajakie środki zabezpieczył w tamtym roku powiat?

Przewodniczacy Rady Powiatu nadmienił, że była to kwota 20 tys. zł. We wstępnym
kosztorysie, koncepcji zakres prac opiewał na kwotę ok. ponad 40 tys. zł. Jak ten koszt będzie
przedstawiał się po sporządzeniu szczegółowego kosztorysu przez kosztorysanta na razie nie
wiadomo.

Radny J. Skrobisz zwrócił uwagę, że odcinek drogi o którym mówimy przebiega koło DPS-u
i powiatowi powinno zależeć na budowie oświetlenia. Zaproponował, aby umieścić te słupy
umieścić za płotem na terenie DPS-u. Wtedy wszelkie koszty poniósł by powiat, a gmina
mogłaby ewentualnie dofinansować to zadanie.

Przewodniczacy Rady Powiatu M Król nadmienił, że wzdłuż działki przy tej drodze rosną
stare graby, które zasłaniałyby oświetlenie tej drogi. Ponadto odległość płotu i działki od
drogi jest bardzo duża co również utrudniałoby oświetlenie drogi. Nieuzasadnione wobec tego
jest stawianie słupów z oświetleniem za płotem. Jeżeli gmina umieści w budżecie na przyszły
rok pieniądze na realizację tej inwestycji, jako radny postara się przekonać radę powiatu do
zabezpieczenia pewnej kwoty dofinansowania ze strony powiatu i można wtedy przystąpić do
realizacji tego zadania.

Przewodniczaca Rady Gminy K. Kuder wyraziła opinię, że ta droga służy przede wszystkim
mieszkańcom DPS-u. Na żadnym odcinku w żadnej miejscowości na terenie naszej gminy
tam gdzie nie ma domów nie ma również oświetlenia ulicznego. Mimo wszystko to
oświetlenie jest niezbędne dla mieszkańców DPS.

Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że z tego też powodu nie było problemu z
wyrażeniem zgody przez radnych powiatowych na dofinansowanie tego zadania.

Przewodniczaca Rady Gminy K. Kuder nadmieniła, że gminę bardziej zadowalałoby
sfinansowanie tej inwestycji przez powiat niż dofinansowanie. Wnioskowała o dalsze
prowadzenie rozmów z Zarządem Dróg i Starostą w tej sprawie.

Wójt nadmienił, że problem tego oświetlenia wynikł niedawno. Na tym odcinku były słupy,
było oświetlenie. Kilka lat temu zostało ono zlikwidowane, nie wiadomo z czyjej intencji. Na
tym odcinku po jednej stronie jest płot i teren parkowy DPS a po drugiej teren Lasów
Państwowych (Łąka). Gmina w zasadzie nie musi oświetlać tego odcinka, gdyż nie ma tam
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budynków mieszkalnych. Ten odcinek drogi służy tylko mieszkańcom i pracownikom DPS. Z
tego też powodu powiat powinien wykazać się większą wolą wykonania tego zadania niż
gmma.

Radny M. Piec nadmienił, że wójt często tamtędy przejeżdża i wie, że to oświetlenie jest tam
potrzebne. Co do starego oświetlenia i starych słupów wyjaśnił, że zostały usunięte ze
względów bezpieczeństwa. Oświetlały one tylko park i łąki a nie drogę.

Przewodniczaca Rady Gminy K. Kuder nadmieniła, że nikt z obecnych nie twierdzi, że w tym
miejscu oświetlenie nie jest potrzebne. Mowa jest o tym, że odcinki gdzie nie ma domów nie
są oświetlone.

Radny J. Kaczmarek wyraził opinię, że oświetlenia na tym odcinku jest potrzebne. Nadmienił,
że sprawa oświetlenia wyjaśni się wtedy gdy komuś stanie się krzywda na tym odcinku.

Ad. pkt 9
W sprawach różnych głos zabrali:

Radny J. Kaczmarek pytał co z remontem drogi w Zaostrowiu.

Przewodniczący Rady powiatu M. Król wyjaśnił, że w pierwszej koncepcji remontu dróg
powiatowych z dofinansowaniem gminy 50/50 ten odcinek drogi miał zostać
wyremontowany. Jednak ze względu na wzrost kosztów asfałtu koszt remontu dróg wzrosły.
W związku z tym kwota która była przeznaczona na wszystkie odcinki nie pozwoliła na
remont odcinka w Zaostrowiu. Jest przygotowany kosztorys i projekt na tą drogę.

Sołtys wsi Rytlów S. Stęplowski zarzucił, że w Rytlowie nie jest realizowany fundusz sołecki.
Ponadto wszelkie prace jakie zgłasza nie są realizowane.

Przew. Rady Soło Z. Młynarska nadmieniła, że świetlica w Mninie jest nieogrzewana i jeśli
dalej nie będzie to cały remont pójdzie na marne. Na ścianę zacznie wychodzić grzyb, a tynk
zacznie odpadać. Ponadto wnosiła o zrobienie przejścia dla pieszych na łączeniu ulic
Kościelna i Przedborska w Mninie ze względu na szybkąjazdę samochodów.

Przewodniczaca Rady Gminy K. Kuder nadmieniła, że mieszkańcy wsi Pilczyca zwrócili się z
wnioskiem o ograniczenie prędkości przez wieś. Jej zdaniem takie ograniczenie powinno być
wstawione we Mninie, Wólce, Pilczycy, gdzie funkcjonują szkoły .. Samochody ciężarowe
jeżdżą z ogromną prędkością i zagrażają pieszym.

Radny J. Skrobisz zauważył, że tablica oznaczająca teren zabudowany obliguje kierowców do
jazdy 50 kmIh i wystarczyłoby gdyby kierowcy respektowali to ograniczenie a tak nie jest.
Ponadto pytał radnego powiatu kto i kiedy ma dokończyć odcinek drogi Łopuszno-Przedbórz
do granicy gminy.

Przew. Rady Sol. W. Wójcik wnioskował aby ograniczenie prędkości postawić również w
Rudzie Pilczyckiej.
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Przewodniczący Rądy Powiatu M. Król zapewnił, że przekaże te sugestie do Zarządy Dróg na
jutrzejszej sesji Rady Powiatu. Po remoncie drogi Łopuszno-Przedbórz prędkość tych
samochodów ciężarowych jeszcze się zwiększyła. W przyszłości należałoby się zastanowić
również na przebudową skrzyżowania w Wólce poprzez zamontowanie progów
zwalniających lub budowę zatoczek. Odnośnie drogi Łopuszno-Przedbórz wyjaśnił, że
granica gminy przebiega wzdłuż drogi rowem i odcinek który został niewyremontowany
należy do powiatu koneckiego. Niestety Powiat ma tyle odcinków dróg do wyremontowania
więc prowądzi rozmowy z powiatem kieleckim na współfinansowanie remontu tego odcinka.

Radny M. Jąnduła wnosił o wstawienie znaków informujących o nazwie miejscowości Słupia
Podwole, Czerwona Wola Kolonia.

Sołtys wsi Mnin K. Tkacz wnosił o usunięcie wiszących gałęzi w miejscowości Mnin Mokre.

Sołtys wsi Radwanów D. Tomską wnosiła o odwodnienie drogi w miejscowości Radwanów
Wieś na wysokości działki p. Pniewskiego. Przypomniała o ustawienie znaku ograniczenia
tonażu na drodze Slupia-Radwanów.

Wójt wyjaśnił, że znak zostanie postawiony.

Radny M. Wilk pytał o remont przepustu na drodze Radwanów-Olszówka.

Przewodniczący Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że były środki w budżecie powiatu na ten
cel ale zostały przesunięte na inne zadanie. Remont przepustu zaplanowany jest na 2018 rok.
Odnośnie odwodnienia dróg powiatowych wyjaśnił, że będą wykonywane prace przy drodze
w miejscowości Hucisko Bania, potem w Wólce, Pilczycy i na końcu Radwanów Wieś od
zakrętu do posesji p. Pieca.

Radny S. Gwóżdż pytał kiedy odbędą się prace na skrzyżowaniu w Wólce, miało zostać
wyfrezowane. Ponadto nadmienił, że nie działa w dalszym ciągu jeden znak stop przy
skrzyżowaniu.

Przewodniczący Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że awaria znaku jest zgłoszona. Ma
przyjechać firma w sprawie naprawy. Ponadto nadmienił, że ponowi temat skrzyżowania w
Wólce na sesji Rady Powiatu.

Przewodnicząca Rady Gminy wnosiła aby wszystkie wnioski radnych sołtysów i
Przewodniczących rad sołeckich zapisywać i w przypadku realizacji zadania nanosić zapis
kiedy wykonano. Takie praktyki stosowane są w innych gminach.

Po wyczerpaniu wszystkich punktów przewidzianych w porządku obrad Przewodnicząca
Rady Gminy zamknęła obrady XXXVIII sesji Rady Gminy o godzinie 1135.
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